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KÖZBEsZERZÉsI PÁlYÁZAT
HATÁROZATAINAK MÓDOsÍTÁsA
A.) Pályázat az óvoda felújítására
A pályázat benyújtása a CERB Kft. által elké-
szített előzetes árajánlat alapján történt. Köz-
ben megérkeztek a munkálatok elvégzésére 
bekért végleges árajánlatok, ezért szükséges-
sé vált a Képviselő-testület 2015. június 2-i 
ülésén elfogadott 92/2015.(VI.02.) számú ha-
tározatának két ponton történő módosítása. 
A benyújtott pályázat alapján a beruházás 
összköltsége 29 235 010 forint, a vállalt önerő 
összege 14 617 505 forint.
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal úgy 
határozott, hogy részt vesz az önkormányza-
ti feladatellátást szolgáló fejlesztések támo-
gatására kiírt pályázaton, melynek keretében 
felújítja a Herceghalomi Csicsergő Óvoda 
épületének régi szárnyát.
A beruházás összköltsége 29 235 010 forint, 
melyből az önerő mértéke 14 617 505 forint. 
Az önerő összege a 2015. évi költségvetés ál-
talános tartalékkeretében rendelkezésre áll.
B.) Pályázat a Zsámbéki út felújítására
A Képviselő-testület 2015. június 2-i ülésén 
döntött a Zsámbéki út felújításával kapcsola-
tos pályázat benyújtásáról. A Belügyminisz-
térium által kiírt pályázat alapján az Önkor-
mányzat pályázhat útfelújításra. A pályázati 
anyag végleges adatai alapján szükségessé 
vált a határozati javaslat összegeinek módo-
sítására az alábbiak szerint:
A beruházás összköltsége: 31 357 502 forint.
Tekintettel arra, hogy a pályázható összeg 
maximum 15 millió forint, az önerő mértéke: 
16 357 502 forintra emelkedik.
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal úgy ha-
tározott, hogy részt vesz az önkormányzati fel-
adatellátást szolgáló fejlesztések támogatásá-
ra kiírt pályázaton, melynek keretében felújítja 
a Zsámbéki út 390 fm hosszú szakaszát.
A beruházás összköltsége: 31 357 502 forint, 
az önerő mértéke: 16 357 502 forint mely ösz-
szeg a 2015. évi költségvetés általános tarta-
lékkeretében rendelkezésre áll.

KÜlTÉRI lABDARúGÓ KAPuK VÁsÁRlÁsA
A civil szervezetek támogatásának megvitatá-
sakor elhangzott, hogy az 5x2 méteres labda-
rúgó kapuk cseréje már aktuálissá vált. A Her-
ceghalom Szabadidő és Sportegyesület a 
programtámogatási kérelem benyújtásakor 
ennek költségét 270 000 forintban jelölte meg. 
A HSE vezetőjével tartott többszöri konzultá-
ciót követően három olyan kapu került kivá-

tájékoztató a Képviselő-testület 2015. június 17-i
rendkívüli nyilvános ülésén hozott döntéseiről
Erdősi lászló polgármester megállapította, hogy minden képviselő jelen van, így az ülés határozatképes.
az ülés napirendjét a testület 7 igen szavazattal elfogadta.

lasztásra, melyet mind a labdarúgó csapat, 
mind pedig a gyerekek tudnak használni. A 
kapuk egyikének sem tartozékuk a háló.  
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal úgy 
döntött, hogy a 2015. évi tartalékkeret terhé-
re 270 000 forint költségkeretet biztosít 2 db 
5x2 méteres kültéri alumínium kapu és a hoz-
záillő hálók vásárlására.

KÖZlEKEDÉsI TÜKRÖK KIHElYEZÉsE
stark Zoltán, a Humán és Környezetvédelmi 
Bizottság nem képviselő tagja javaslatot 
nyújtott be a Mórici út – Zsámbéki út keresz-
teződésébe a be nem láthatóság miatt közle-
kedési tükör elhelyezésére. 
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal úgy 
döntött, hogy a 2015. évi tartalékkeret terhé-
re 140 000 forint költségkeretet biztosít 2 db 
80 cm átmérőjű közlekedési tükör beszerzé-
sére, és azoknak a Mórici út – Zsámbéki út, 
valamint az Akácos út – Petőfi utca kereszte-
ződésében történő felállítására

BABA-MAMA KluB FElújÍTÁsÁRA
ÉRKEZETT ÁRAjÁNlATOK MEGVITATÁsA
A költségvetési koncepcióban elfogadottak 
szerint az Önkormányzat tervbe vette a Ba-
ba-mama Klub helyiségének felújítását. A 
Polgármesteri Hivatal 3 árajánlatot kért be a 
klubvezető által javasolt munkálatok – a vi-
zesblokk felújítása és 3 db tetőtéri ablak cse-
réjének – elvégzésére.
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 6 igen és 1 nem szava-
zattal úgy határozott, hogy a Baba-mama 
Klub felújításával az Adrup-Bagi Consult Kft. 
bízza meg bruttó 982 070 forint értékben, 
mely összeg az Önkormányzat 2015. évi álta-
lános tartalékkerete terhére kerül kifizetésre.
Megbízza továbbá a MEDIPRONTO Kórház-
technikai Szolgáltató és Kereskedelmi Kft.-t 
egy beltéri klíma egység felszerelésével 
bruttó 210 690 forint értékben, mely összeg 
az Önkormányzat 2015. évi általános tarta-
lékkerete terhére kerül kifizetésre.
A Képviselő-testület felhatalmazza Erdősi 
lászló polgármestert a vállalkozói szerződé-
sek aláírására.

CsOPORTTEREM És sZERTÁR KIAlAKÍTÁsA 
A KÖNYVTÁR ÉPÜlETÉBEN
A Képviselő-testület előtt már ismert, hogy a 
gyereklétszám emelkedése miatt a 2015/16-
os tanévtől az  Herceghalmi Általános Iskolá-
ban tanterembővítésre van szükség. 

Átmeneti megoldásként az a javaslat szüle-
tett, hogy a könyvtár aulájában egy csoport-
terem kerüljön kialakításra, amellyel a 
2015/16-os tanévben megoldható az iskola 
tanterem igénye. Az iskola hosszú távú bőví-
tésével külön napirendben foglalkozott a 
testület.
Varga Tamás építész által készített módosí-
tott vázlatterv alapján a munka elvégzésére 
3 ajánlat érkezett.
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal úgy 
határozott, hogy a tulajdonában levő Közsé-
gi Könyvtár aulájában iskola csoporttermet 
alakít ki.
A csoportterem kialakításához 1 300 000 fo-
rint keretösszeget biztosít a 2015. évi költ-
ségvetés általános tartalékkerete terhére. Mi-
vel a képviselők részéről újabb elképzelések 
hangoztak el a csoportszoba kialakítására 
vonatkozóan, a testület azt kérte, hogy az 
összeg legcélszerűbb felhasználásáról a fő-
építész és Pál Gábor műszaki referens te-
gyen javaslatot június 24-ig a Képviselő-tes-
tületnek. 
A Képviselő-testület felhatalmazza Erdősi 
lászló polgármestert a legolcsóbb megol-
dás elfogadására és annak alapján a vállalko-
zói szerződés aláírására.

AZ IsKOlABŐVÍTÉsRE VONATKOZÓ ÉPÍTÉ-
sZETI ENGEDÉlYEZÉsI TERV MEGRENDElÉsE
Az iskolabővítés ügye régóta a testületi ülé-
sek napirendjén szerepel.
Horváthné Gacsályi Marianna, a Hercegha-
lomi Általános Iskola intézményvezetője el-
készítette az iskolabővítés koncepcióját, me-
lyet a képviselők részére elektronikus úton 
megküldtünk.
A meglévő épület adottságai figyelembe vé-
telével a Képviselő-testület arra az álláspont-
ra helyezkedett, hogy – egy későbbi pályázati 
lehetőség reményében – építészeti engedé-
lyezési tervet készíttet az iskola bővítésére. 
Tekintettel arra, hogy az iskolaudvar így is 
elég szűkös, a bővítést a Képviselő-testület a 
régi épületszárny tetőszerkezetének meg-
emelésével történő emeletráépítéssel és az 
utcafront felé történő bővítéssel kívánja 
megoldani.  
A tervezés megkezdése előtt a régi épület-
szárny felmérése, talajmechanikai- és statikai 
vizsgálatok elvégzése szükséges.
A Pénzügyi és Településfejlesztési Bizottság 
2015. május 28-i ülésén a bizottság arra kérte 
fel Erdősi lászló polgármestert, hogy a szük-
séges árajánlatokat kérje be.
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CsATlAKOZÁs A BuDAKÖRNYÉKI
KÖZTERÜlET-FElÜGYElETHEZ
Az elmúlt hónapokban Önkormányzatunk 
tárgyalásokat folytatott a Budakörnyéki Ön-
kormányzati Társulással a társulás önálló in-
tézményeként működő Budakörnyéki Közte-
rület-felügyelethez való csatlakozás lehető-
ségéről.
A Budakörnyéki Közterület-felügyelet által 
megküldött árajánlatban szerepelt néhány 
tisztázatlan feltétel, melyre tekintettel a tes-
tület a döntést a következő rendkívüli ülésre 
elnapolta.

MŰFÜVEs FuTBAllPÁlYA ÉPÍTÉsE
A Magyar Labdarúgó Szövetség 2014-ben 
labdarúgó pályaépítési programot támogató, 
nyílt pályázatot hirdetett meg, melyre Önkor-
mányzatunk is eredményesen pályázott. A 
beruházás összköltsége 26.290.642 Ft,-, mely-
hez az Önkormányzat 7.887.193,-Ft önerőt 
biztosít. Az önerő mellett az elektromos háló-
zat kiépítésére 1.264.230,-Ft, a vízellátás biz-
tosítására pedig további 827.171,-Ft költség-
keretet fogadott el a testület.

A BIATORBÁGY, ETYEK, HERCEGHAlOM, 
PÁTY TElEPÜlÉsEK FOGORVOsI ÜGYElETI
EllÁTÁsÁT BIZTOsÍTÓ TÁRsulÁs
FOGORVOsI ÜGYElET EllÁTÁsÁRA
KIÍRT PÁlYÁZATÁNAK ElBÍRÁlÁsÁRÓl 
A Képviselő-testület a napirend kapcsán ha-
tározott a Biatorbágy, Etyek, Herceghalom, 
Páty települések fogorvosi ügyeleti ellátását 
biztosító társulás fogorvosi ügyelet ellátására 
kiírt pályázatának elbírálásáról. A testület tá-
mogatta, hogy a társulás fogorvosi ellátási 
szerződést kössön a Baumann Dental és Mar-
keting Kft.-vel.

Iskola felső régi szárny statikai szakvélemény 
elkészítésére 4 ajánlat érkezett.
Iskola felső régi szárny felmérésére 2 ajánlat 
érkezett.
Herceghalom Község Önkormányzatának 
Képviselő-testülete 7 igen szavazattal úgy 
határozott, hogy az iskola felső régi szárnyá-
ra vonatkozó statikai szakvéleményt 45 000 
forint értékben megrendeli sipos Csaba vál-
lalkozótól, valamint az iskola felső régi szár-
nyának felmérésére és vázlattervek elkészíté-
sére felkéri Varga Tamás építészmérnököt 
200 000 forint értékben, mely összegek a tar-
talékkeret terhére kerülnek kifizetésre.

tájékoztató a Képviselő-testület 2015. július 9-i
nyilvános üléséről
a Képviselő-testület a nyilvános ülés meghirdetett tizennégy napirendi pontja közül nyolcat a nyilvános ülés keretében, egy napirendi 
pontot pedig zárt ülés keretében vitatott meg. Két előterjesztés megvitatását a következő rendkívüli ülésre, két napirendi pont tárgya-
lását pedig a következő, munkaterv szerinti ülésre napolta el. Egy napirend esetében az előterjesztő előterjesztését visszavonta.

DÖNTÉs A MIKROVOKs RENDsZER
FElújÍTÁsÁRÓl
A képviselő-testületi ülések hangrögzítését 
szolgáló Mikrovoks rendszer 2008-ban került 
kiépítésre. A rendszer megfelelő szinten tar-
tása érdekében a rendszer működését bizto-
sító számítógép és a szavazó rendszer elavult 
szoftverének cseréje szükséges, melynek 
költsége összesen bruttó 655.726,- Ft.

EGÉsZsÉGMEGŐRZŐ lABORATÓRIuMI 
sZŰRŐVIZsGÁlATOKRA VONATKOZÓ
AjÁNlATOK MEGVITATÁsA
Lakossági igény merült fel arra vonatkozóan, 
hogy a településen nyíljon lehetőség az 
egészség megőrzését támogató labor szűrő-
vizsgálatok elvégzésére. A mintavétel előre 
meghatározott időpontokban, a háziorvosi 
rendelőben történne. A szűrővizsgálatok el-
végzésére két ajánlat érkezett, melyeket 
megvizsgálva a Képviselő-testület a döntést 
elnapolta azzal, hogy ajánlattevőket felkérte 
ajánlatuk kiegészítésére.

GsM BÁZIsÁllOMÁs lÉTEsÍTÉsE
A VAsúTÁllOMÁsON
Az elmúlt időszakban GSM-R bázisállomás lé-
tesült a herceghalomi MÁV vasútállomás te-
rületén. Tekintettel arra, hogy a beruházás ké-
relem benyújtásának időpontjára befejező-
dött, a testület a bázisállomás létesítését tu-
domásul vette.

TElEPÜlÉsI jElKÉPEK HAsZNÁlATÁNAK 
ENGEDÉlYEZÉsE
Csenger-Zalán Zsolt országgyűlési képviselő 
azzal a kéréssel fordult Önkormányzatunk-
hoz, hogy képviselői tevékenységével össze-
függésben engedélyezze számára a település 

A TEMETŐKÁPOlNA uTÓlAGOs VÍZsZIGE-
TElÉsÉNEK MuNKÁlATAIRA BEÉRKEZETT 
AjÁNlATOK ElBÍRÁlÁsA
A napirendi pont előterjesztője Makay István 
alpolgármester. Arról tájékoztatta a képviselő-
ket, hogy a temetőkápolna felújításának első 
fázisa a vizesedés megszüntetése. Ennek a 
munkának az elvégzéséhez a jelenlegi időjá-
rás a legalkalmasabb. Jelezte, hogy a kápolna 
felújítási költségei nem szerepelnek a költség-
vetésben, de a prioritások között a 2015. évre 
5 millió forint költséget szavazott meg a testü-
let a tartalék keret terhére. A szigetelési mun-
kák elvégzésére 3 ajánlat érkezett. 

címerének és zászlójának használatát. A Kép-
viselő-testület támogatta a települési jelké-
pek használatára irányuló kérelmet.

A FElsŐOKTATÁsI ÖsZTÖNDÍjBAN
RÉsZEsÜlŐK II. FÉlÉVI MuNKÁjÁRÓl
sZÓlÓ BEsZÁMOlÓ ElFOGADÁsA
A Képviselő-testület egyhangúlag elfogadta 
a felsőoktatási ösztöndíjban részesülő hallga-
tók  II. félévi munkájáról szóló beszámolót.

 „MÉlTÓsÁG MEZEjE” PARK FElújÍTÁsA 
Néhány évvel ezelőtt a HOSPICE alapítvány 
községünkben is emléket állított a végstádi-
umban lévő betegek tiszteletére. A „Méltóság 
mezejét” a Gesztenyés úton a „trafó ház” mel-
lett alakították ki, amely kezdetben dísze volt 
környezetének, de az utóbbi időben igen 
méltatlan állapotba került, ezért a testület 
úgy határozott, hogy a parkot magasított 
ágyással felújítja. A Park gondozását a Her-
ceghalomi Mozgáskorlátozottak Egyesülete 
vállalja.

A HERCEGHAlOM 058 HElYRAjZI sZÁMú 
INGATlAN TulAjDONOsÁNAK KÉRElME
A Herceghalom 058 helyrajzi számú ingatlan 
tulajdonosa panasszal fordult a Képviselő-
testülethez, mely szerint az Önkormányzat ál-
tal végrehajtott Helyi Építési Szabályzat mó-
dosítása következtében a fent megjelölt in-
gatlan piaci értéke csökkent. Erre tekintettel 
kérte, hogy az Önkormányzat az ingatlanban 
bekövetkezett értékcsökkenésből eredő ká-
rát térítse meg, vagy az ingatlant vásárolja 
meg.
A Képviselő-testület mindkét kérelmet eluta-
sította.

Dr. Kovács Judit helyettes jegyző

A Képviselő-testület 6 igen szavazattal és 1 
tartózkodással úgy döntött, hogy a szigete-
lési munkák elvégzésével a Krea-Szig-Z Mű-
emlékvédelmi Kft-t bízza meg, akik időkorlát 
nélküli garanciát vállaltak a szigetelésre. A 
munka elvégzésére a testület 1 millió forint 
keretösszeget biztosít a tartalék keret terhé-
re és felhatalmazza a polgármestert a szerző-
dés aláírására. 
Erdősi lászló polgármester a következő tes-
tületi ülés időpontjáról tájékoztatta a jelenlé-
vőket, amelyre július 9-én kerül majd sor.
Ezután az ülést bezárta

Szabó György
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barÁtSÁgoS
labDarÚgó 
mÉrKŐZÉS
HErcEgHalombaN
Június 26–28-ig községünk vendégül látta 
WSV Mehrstetten labdarúgó csapatát. Az 
eredmények: 
Mehrstetten-Hercerghalom Öreg fiúk 2:0. 
Mehrstetten-Herceghalom Ifi 0:1. 
A két magyar csapat játékából az Öreg fiúk ke-
rültek ki győztesen. 
Rudolf Ott polgármester elküldte azt a cikket, 
amelyet a helyi lapban jelentetett meg. 
A találkozóról a német lap így tudósította az 
olvasókat:
toVÁbb FolYtatóDott
a barÁtI cSaPatÉPÍtÉS
A mehrstetteni futballisták 3 napos látogatása 
a herceghalmi partner önkormányzatnál a két 
község közötti kapcsolat tekintetében újabb 
erős lendületet kapott. A mehrstetteni kül-
döttség lenyűgözve a magyarok által nyújtott 
vendégszeretettől tért haza a trófeával, me-
lyet a 11 fős német csapat a labdarúgó tornán 
megnyert.
A küldöttség két kisbusszal és egy személy-
gépkocsival tette meg a 860 km-es utat Her-
ceghalomba. A testvérkapcsolat hivatalosan 
21 éve áll fönn. Mindkét fél sportolói már talál-
koztak Mehrstettenben és Herceghalomban 
is. Nem felejthető el az a nagy segítségnyúj-
tás, ahogy korábban 8 herceghalmi futballis-
ta segédkezett a mehrstetteni tornacsarnok 
építésénél, majd ezt követően a mehrstetteni 
sportolók munkája a herceghalmi, hasonló lé-
tesítmény felépítésénél. Mindkét alkalommal 
több, mint egy hétig dolgoztak szorgalmasan.
Erdősi lászló polgármester úr szívélyes fo-
gadtatásban részesítette a német küldöttsé-
get. A Nimród panzióban a szobák elfoglalását 
követően mintegy 2 órás sétával egybekötött 
falubemutatás következett, megtekintésre 
került a polgármesteri hivatal, az iskola, a tor-
nacsarnok, és a könyvtár épülete. 

Kiemelkedően szép volt az ápolt környezet-
ben fekvő Mehrstetten park is, mely az új be-
építésű településrész fölé magasodik.

Kedves meglepetés volt a helyi civil szerve-
zetek által szervezett délutáni kávézás a KEK-
ben. A Labdarózsa Kórus sokféle finom házi 
süteménnyel várta a vendégeket. Ezt követte 
a helyi sportolókkal együtt egy kellemes este 
a Bader fogadó pincéjében. 

Másnap, szombaton autóbuszos kiránduláson 
vett részt a küldöttség a közeli fővárosban, Bu-
dapesten. A Várnegyed a Halászbástyával és a 
Mátyás templommal, a Citadella, a Parlament 
és a Hősök tere voltak azok a helyek, melyeket 
meglátogattak. Szombat délután következett 
a program sportos része. 

Összeszokott csapatként játszó mehrstetteni 
futballisták a torna győzteseként vihet-
ték haza az első helyezettnek járó kupát. 
Mindezen felül a 11-es rúgások versenyét is 
mehrstetteni labdarúgó, Barti Gresch nyerte, 
aki nagyszámú szurkolóközönség előtt vehet-
te át a neki járó trófeát. Az eredményt a két 
csapat sportolói együtt ünnepelték meg. A 
magyar vendéglátók a résztvevőket különle-
ges étellel, bográcsban elkészített gulyással 
vendégelték meg. A háromnapos találkozó 
felfrissítette a barátságot, és új ismeretségek 
is kötődtek. Ezzel a jóleső érzéssel indultak 
haza a mehrstetteniek. A következő két év 
valamelyikében kerül sor a két futballcsapat 
következő rangadójára Mehrstettenben.

Rudolf Ott

EgY „tItKoS” tEStVÉrVÁ-
roSI lÁtogatÁS margó-
JÁra
A történet úgy kezdődött, hogy június 26-
án pénteken településünkre érkezett 18 
mehrstetteni fiatal. 11-en barátságos foci-
meccsre érkeztek, a többiek pedig elkísérték 
Őket.
Szálláshelyek elfoglalása és az ebéd után 
(Nimród Panzió) rövid séta következett Her-
ceghalomban. A delegáció településünk ne-
vezetességei mellett megtekinthette (volna) a 

Lurdi Madonna szobrát, de az nem látszott az 
embermagasságig érő gaztól, a csak derékig 
érő gazzal benőtt kiserdőt, a bezárt ifjúsági 
klubbot kívülről és Móric liget szép kivitelezé-
sű épületeit. A kirándulást követően a Labda-
rózsa Kórus a KEK-ben süteménnyel, kávéval 
kínálta a delegációt. Az estét jó hangulatban 
a Báder Pincében töltötték vendégeink a Her-
ceghalmi Öregfiúk csapatával. Szombaton 
délelőtt Budapesten voltak. 15 órakor kez-
dődtek a meccsek, nagyon kevés néző előtt. 
Közben a Nyugdíjasok fánkot sütöttek ré-
szükre és a kemencénél bográcsban vaddisz-
nó pörköltet készítettek a sportolók részére. 
Vasárnap reggel hazaindultak a látogatók és 
az eddigiektől eltérően alig-alig akadt hely-
béli ember, aki szeretett volna egy intéssel 
elköszönni vagy megköszönni a látogatást. A 
Mosolysziget Egyesület barátainknak útravaló 
szendvicseket és vizet adott át.
Jórészt olyan mehrsetteni látogatóink voltak, 
akik soha nem jártak még Herceghalomban. 
Egy olyan településről érkeztek ahol az ott 
élőknek nem oly rég egy teherautónyi ruha-
adományt köszönhettünk, ezért úgy érzem 
járt volna nekik az a megtiszteltetés, hogy a 
településünk lakossága üdvözölje Őket!
Sajnos nem így volt, az egész program lebo-
nyolítása és itt utalnék vissza bevezető mon-
datomra, titokban zajlott. Ami nem szó szerint 
értendő ugyan, hisz egy-egy civil szervezet tu-
dott saját feladatáról, de a pontos időbeosztás 
már nekik sem állt rendelkezésre. Pénteken 
például többen keresték a látogatókat, de 
senki nem tudta megmondani, hogy éppen 
hol vannak, még az Öregfiúk focicsapat is csak 
találgatta mikor indulnak Bicskére.
A focimeccs időpontja június 25-én csütör-
tökön plakát kiragasztással vált nyilvánossá 
Herceghalomban. Ennek is köszönhető a 
rendkívül kevés érdeklődő és talán az is, hogy 
nem sikerült a herceghalomi fiatalokból egy 
ifi-csapatot verbuválni, így „vendégjátékosok-
kal” tűzdelt összecsapásokat láthattunk.
A testületi ülésen kérdésre válaszolva tudtuk 
meg Polgármester úrtól, hogy a delegáció itt 
tartózkodásának költségeit a polgármesteri 
külön keretből finanszírozta (nem lehet tudni 
pontosan mekkora összegről van szó) amely-
nek használatáról saját hatáskörben dönthet. 
Ezzel ugyan magyarázható, hogy a Képviselő-
testület miért nem szavazta meg a költsége-
ket, de talán megérdemeltünk volna annyit, 
hogy a programokról kapunk tájékoztatást.
A kommunikáció csak úgy, mint az üléseken, 
a település egészén nem működött. Hiába 
van újságunk, weboldalunk, önkormányzati 
hirdető táblánk, sőt képviselő testületünk, 
sehol semmilyen információt nem lehetett 
felfedezni az eseményről. El kellene fogadnia 
az ebben illetékeseknek, hogy a szájról-száj-
ra terjedő hírvivés ideje lejárt. Nem számít-
hatunk arra, hogy a civil szervezetek majd 
tájékoztatják a közösséget. Nem feladatuk, 
ők helyt álltak a rájuk szabott programok le-
bonyolításában. Szervezés, kapcsolattartás és 
a megfelelő tájékoztatás talán a Polgármester 
Úr dolga lett volna!

Nem tudni miért maradt el ismét a kommuni-
káció és ez a legnagyobb titok még számomra 
is.

Hunya Krisztina
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HÍrEK aZ ISKolÁból

tEHEtSÉgNaP
aZ ISKolÁbaN
Iskolánk tehetséggondozó 
műhelyei és tehetséges ta-
nulói ezen a napon a nagy-
közönség előtt is bemu-

tatkoztak, számot adtak egész éves munkájuk 
eredményéről. Felléptek egykori tanítványaink 
és tehetséges művésztanáraink, akik példa-
képként állnak tanulóink előtt megmutatva, 
hogy ha valamit kitartóan, meggyőződéssel 
és kellő szorgalommal folytat az ember, akkor 
annak megvan az eredménye és elnyeri mind-
annyiunk elismerést, tiszteletét. Az érdeklődők 
előadásokon, koncerteken, kiállításokon ke-
resztül tekinthettek be intézményünk tehet-

séggondozó munkájába és a kiemelkedő tanu-
lóink által elért eredményekbe. 
De mi is adta ennek a napnak az apropóját?
Egy évvel ezelőtt a Nemzeti Tehetségprog-
ram által kiírt pályázat kapcsán kidolgoztuk 
a Tehetség Herceghalom – iskolai tehetség-
gondozó programunkat, mely nagyon fontos 
mérföldkő iskolánk életében. Célunk, hogy 
minden gyermek adottságainak, képességei-
nek és érdeklődési körének megfelelő képzést 
kapjon. Fontos számunkra az egyenlő esélyek 
megteremtése. Ennek érdekében a felzárkóz-
tatás és fejlesztés mellett kiemelt feladatunk a 
tehetséggondozás. Célunk, hogy itt helyben, 
lehetőségeinkhez mérten a legsokoldalúbban, 
a legtöbb területet lefedve biztosítsuk tanuló-
ink fejlesztését, s pallérozzuk elméjüket.
Elkezdtük a programot, melynek keretében 
megfelelően átgondolt, tervszerű formában 
gondoskodunk tehetséges tanulóink fejlesz-
téséről. 
Elért eredményeinknek és eddigi tehetség-
gondozó munkánknak köszönhetően a Nem-
zeti Tehetségsegítő Tanács szakmai bizottsága 
2015-ben a Herceghalmi Általános Iskolát Te-
hetségpontként regisztrálta.

Az elnyert címmel megnyílnak előttünk a le-
hetőségek: tehetséggondozással kapcsolatos 
képzések, kiadványok, tananyagok, pályáza-
tok, melyek mind azt szolgálják, hogy iskolánk-
ban még kidolgozottabb formában folyjék a 
tehetséggondozás és kiváló akkreditált Tehet-
ségpont legyünk.
A jövő iskolája nem egy hely ahová tartunk, azt 
mi hozzuk létre.

Horváthné Gacsályi Marianna igazgató

A határt átlépve először megálltunk az egyko-
ri Hunyadi birtokon, Szabadkán. Megtekintet-
tük a szecessziós épületeket, köztük a Zsolnay 
kerámiával fedett Reichl-palotát. Ezt követően 
barangoltunk a Duna és Száva torkolatánál 
épült várban Nándorfehérváron (Belgrád) 
ahol felkerestük, a Stambul-kaput, Hunyadi 
János győzelmi emlékművét, és Dugovics 
Titusz tornyát. Ellátogattunk Zimonyba, Hu-
nyadi János halálának színhelyére, ahol egy 
diákunk a millenniumi Hunyadi-torony tövé-
ben Hunyadi életéről készített kiselőadását 
hallgathattuk meg. 
A második napon, Újlakon felkerestük az ősi fe-
rences kolostort, ahol Hunyadi társát, Kapiszt-
rán Jánost temették el, akinek életéről részle-
tes beszámolót hallhatunk egy felkészült diák 
előadásában. Újvidékkel átellenben található 
Péterváradon sétát tettünk a várban, Európa 
egyik legnagyobb erődítmény rendszerében. 
A híres fordított óratorony mellett diákjaink 
részletet játszottak el a Péterváradhoz köthe-
tő Bánk Bánból. 
Másnap a Tisza-parti, hangulatos Törökbe-
csén megkoszorúztuk a Hungária szobrot az 
1848–49-es szabadságharcosok és a délvidé-
ki magyarság szimbolikus emlékművét. Majd 
sétát tettünk a Dél-Alföld egyik legértékesebb 
építészeti emlékénél, a 12–13. század között 
épült, kísérteties, mégis szívdobbantóan gyö-
nyörű aracsi pusztatemplomnál. Majd a tér-
ség természetvédelmi értékeit figyeltük meg 
a Sóskopói - tónál. 
Az utolsó napot Kupuszinán (Bácskertes), a 
legdélebbi hagyományőrző palóc faluban 
töltöttük ahol megünnepeltük a Nemzeti Ösz-

szetartozás Napját, melynek keretében test-
vériskolai megállapodást foganatosítottunk. 
Otthon gyűjtött könyvadományainkkal gaz-
dagítottuk a vajdasági iskola könyvtárát. 
A két iskola 7. osztályosai csapatépítő progra-
mokon (bográcsozás, fürdőzés, cup song, röp-
labdázás, éneklés) vettek részt a kupuszinai 
Duna holtágnál. 

Hazaúton megálltunk Zomboron, ahol meg-
tekintettük a régi városházát és megyeházát, 
illetve a megyeház tanácstermében található 
híres „Zentai csata” c. festményt. 
A tartalmas programokban gazdag, gyönyörű 
helyeket bejárt osztálykirándulással felejthe-
tetlen, életre szóló emlékekkel lettünk gazda-
gabbak.

Hunyadiak nyomában a délvidéken
Iskolánk hetedikes diákjai egy sikeres pályázatnak köszönhetően részt vehettek a „Határtalanul!” 
programban, melynek köszönhetően eljutottak a Délvidékre. az út célja a vajdasági magyarok éle-
tének, kultúrájának, múltjának megismerése volt. a Nemzeti Összetartozás napja alkalmából közös 
napot töltöttek Szerbiában, Kupuszina településen az ottani József attila Általános iskola diákjai-
val. az intézmények testvériskolai megállapodást is kötöttek.
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Az alapítvány 1992-ben 
alakult. Megalakulása 
óta cél a településen élő 
gyermekek támogatása.

A jelenlegi kuratórium tagjai:

Cserkuti Julianna, elnök
Balogh József
Bárányos Mónika
Czinege Jánosné
Dr. Petrikné Gál Csilla
Farkas József
Hegedűs Imre
Horváthné Gacsályi Marianna
Varga D. Krisztina

A pályázatok között találhatók 
közösségeknek és egyéneknek 
szólóak is. A kiírást és a pályá-
zati űrlapokat minden tanév 
elején az iskola és a község 
honlapján, illetve az általános 
iskola és az óvoda faliújságján 
tesszük közzé.

Kiírásunkban megtalálhatók a 
legkisebbeknek, az óvodások-
nak, az általános iskolásoknak 
illetve a községben élő 18 év 
alatti diákoknak szóló egyéni és 
csoportos pályázataink.

Támogatjuk a tanévben zajló 
programokat: bábszínház, szín-
házlátogatás, kirándulások, erdei 
iskola, közös intézményi progra-
mok: madarász, egészség nap, 
nyelvi nap…

Jutalmazzuk az óvodai csopor-
tok által közösen elkészített 
műveket, egyéni rajzokat, jól 
tanuló gyerekeket (általános 
és középiskolásokat is), ta-
nulmányi versenyeket, kiváló 
sportteljesítményt egyéni és 
csapatsportban is, a helyben 
megrendezett Zsámbéki me-
dence kis matematikusa ver-
senyt és a más területen pl. 
zenében elért eredményeket.

Várjuk ötleteiket is a herceggyerek@gmail.
com email címre vagy lehetőség van sze-
mélyesen is megosztani, bármelyik nyilvá-
nos ülésünkön is. Minden tanévkezdéskor 
részt veszünk az óvodai és iskola szülői 
értekezleteken, hogy tájékoztassuk az ott 
lévő szülőket az alapítvány tevékenységé-
ről, a támogatási lehetőségekről. A pályá-
zati kiírások megtalálhatók az óvodában és 
az iskolában valamint az önkormányzat és 
az általános iskola honlapján is.

Elérhetőségeink:
herceggyerek@gmail.com
Adószámunk: 19186429-1-13
Bankszámlaszámunk:
11742173-20011868

–  Csoportos képzőművészeti pályázat:  
2 csoport kerül díjazásra 

–  Egyéni rajzpályázat: Minden csoportból egy 
kislány és egy kisfiú kerül díjazásra

–  Közösségi pályázatok: színházlátogatás, 
kirándulás

–  Karácsonyi ajándék: Az előző években 
50.000 Ft értékben

–  Környezetvédelmi pályázat
–  Sportteljesítmény

A fenti területeken az alábbi összegekkel támogattuk a gyermekeket:

–  2013-2014-es nevelési évben: 360.000 Ft
–  2014-2015-ös nevelési évben: 390.000 Ft
–  2014. tanév végén minden gyermek egy kalapot, minden óvodapedagógus egy póló kapott 

az óvoda logójával ellátva: 230.000 Ft.

–  Környezetvédelmi pályázat
–  Alsó tagozatos tanulók szép füzetveze-

tés: Osztályonként egy leány és egy fiú 
tárgyjutalmat kap.

–  Tanulmányi versenyen eredményes álta-
lános iskolai tanulók

–  Kiemelkedő sportteljesítményt elért her-
ceghalomi gyermekek

–  Középiskolai legjobb tanulmányi ered-
mény

–  Felsőoktatási intézményben tanulók nyelv-
vizsgája

A fenti területeken az alábbi
összegekkel támogattuk a gyermekeket:

–  2013-2014-es nevelési évben: 121.000 Ft
–  2014-2015-ös nevelési évben: 188.000 Ft

–  2013. karácsonyán – mint ahogyan az előző 
évben is – 235.000 Ft értékű Dr. Oetker 
ajándékot kaptak az óvodás és általános 
iskolás gyerekek.

Herceghalom Gyermekeiért Alapítvány

Óvodai pályázatok

Településen élő tanulók

Bevételi forrásaink:

–  Felső tagozatos tanulók: 
8 évig kitűnő,
Előző tanévhez képest 4 tantárgyat javító 
tanuló

–  Közösségi pályázatok: színházlátogatás, 

erdei iskola, osztálykirándulás, nyelvi 
nap, egészségkuckó, közlekedés biz-
tonsági nap

–  Tanulmányi versenyeken elért eredmény
–  Karácsonyi ajándék
–  1. osztályosok iskola pólója

A fenti területeken az alábbi összegekkel támogattuk a gyermekeket:

–  2013-2014-es nevelési évben: 390.000 Ft
–  2014-2015-ös nevelési évben: 1.060.000 Ft
–  2013. tanévben minden gyermek egy jubileumi pólót kapott a 110 éves iskola emlékére, 

az alapítvány logójával ellátva: 257.000 Ft
–  2013. májusában az Erzsébet program keretében az általános iskola teljes létszáma 

3 napos kiránduláson vett részt Zánkán: 1.250.000 Ft
–  2014. májusában az iskolai kép egységesítéséért nyakkendő vásároltunk a tanulóknak: 

264.000 Ft

SZJA 1%-a
 2012. év 735.000 Ft
 2013. év 1.072.000 Ft
 2014. év 1.014.000 Ft
Bankszámlára érkező céltámogatások: álta-
lános iskola részére kapunk rendszeresen

Jótékonysági est 
 2012. év 310.000 Ft
 2013. év 400.000 Ft
 2014. év 650.000 Ft
 2015. év 670.000 Ft

Természetesen a támogatáshoz pénz szükséges, itt is szeretnénk megköszönni 
azoknak, akik az 1%-ot az alapítványnak ajánlották fel.

Bankszámlaszámunk:
11742173-20011868

Általános iskolai pályázatok

Herceghalom Gyermekeiért Alapítvány 
Kuratóriuma
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ről, a támogatási lehetőségekről. A pályá-
zati kiírások megtalálhatók az óvodában és 
az iskolában valamint az önkormányzat és 
az általános iskola honlapján is.

Elérhetőségeink:
herceggyerek@gmail.com
Adószámunk: 19186429-1-13
Bankszámlaszámunk:
11742173-20011868

–  Csoportos képzőművészeti pályázat:  
2 csoport kerül díjazásra 

–  Egyéni rajzpályázat: Minden csoportból egy 
kislány és egy kisfiú kerül díjazásra

–  Közösségi pályázatok: színházlátogatás, 
kirándulás

–  Karácsonyi ajándék: Az előző években 
50.000 Ft értékben

–  Környezetvédelmi pályázat
–  Sportteljesítmény

A fenti területeken az alábbi összegekkel támogattuk a gyermekeket:

–  2013-2014-es nevelési évben: 360.000 Ft
–  2014-2015-ös nevelési évben: 390.000 Ft
–  2014. tanév végén minden gyermek egy kalapot, minden óvodapedagógus egy póló kapott 

az óvoda logójával ellátva: 230.000 Ft.

–  Környezetvédelmi pályázat
–  Alsó tagozatos tanulók szép füzetveze-

tés: Osztályonként egy leány és egy fiú 
tárgyjutalmat kap.

–  Tanulmányi versenyen eredményes álta-
lános iskolai tanulók

–  Kiemelkedő sportteljesítményt elért her-
ceghalomi gyermekek

–  Középiskolai legjobb tanulmányi ered-
mény

–  Felsőoktatási intézményben tanulók nyelv-
vizsgája

A fenti területeken az alábbi
összegekkel támogattuk a gyermekeket:

–  2013-2014-es nevelési évben: 121.000 Ft
–  2014-2015-ös nevelési évben: 188.000 Ft

–  2013. karácsonyán – mint ahogyan az előző 
évben is – 235.000 Ft értékű Dr. Oetker 
ajándékot kaptak az óvodás és általános 
iskolás gyerekek.

Herceghalom Gyermekeiért Alapítvány

Óvodai pályázatok

Településen élő tanulók

Bevételi forrásaink:

–  Felső tagozatos tanulók: 
8 évig kitűnő,
Előző tanévhez képest 4 tantárgyat javító 
tanuló

–  Közösségi pályázatok: színházlátogatás, 

erdei iskola, osztálykirándulás, nyelvi 
nap, egészségkuckó, közlekedés biz-
tonsági nap

–  Tanulmányi versenyeken elért eredmény
–  Karácsonyi ajándék
–  1. osztályosok iskola pólója

A fenti területeken az alábbi összegekkel támogattuk a gyermekeket:

–  2013-2014-es nevelési évben: 390.000 Ft
–  2014-2015-ös nevelési évben: 1.060.000 Ft
–  2013. tanévben minden gyermek egy jubileumi pólót kapott a 110 éves iskola emlékére, 

az alapítvány logójával ellátva: 257.000 Ft
–  2013. májusában az Erzsébet program keretében az általános iskola teljes létszáma 

3 napos kiránduláson vett részt Zánkán: 1.250.000 Ft
–  2014. májusában az iskolai kép egységesítéséért nyakkendő vásároltunk a tanulóknak: 

264.000 Ft

SZJA 1%-a
 2012. év 735.000 Ft
 2013. év 1.072.000 Ft
 2014. év 1.014.000 Ft
Bankszámlára érkező céltámogatások: álta-
lános iskola részére kapunk rendszeresen

Jótékonysági est 
 2012. év 310.000 Ft
 2013. év 400.000 Ft
 2014. év 650.000 Ft
 2015. év 670.000 Ft

Természetesen a támogatáshoz pénz szükséges, itt is szeretnénk megköszönni 
azoknak, akik az 1%-ot az alapítványnak ajánlották fel.

Bankszámlaszámunk:
11742173-20011868

Általános iskolai pályázatok

Herceghalom Gyermekeiért Alapítvány 
Kuratóriuma

HH_Hirmondo_infograf.indd   All Pages 2015.07.01.   20:39
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rÖVID HÍrEK, VISSZatEKINtŐ

Budapesten át végül Debrecenbe érkezett, 
mintegy 28 órát tekerve folyamatosan. 
Mivel Bakó Zoltán herceghalmi lakos, illetve a 
kísérő autóban lévő stáb nagy része is (felesé-
ge Román Nikoletta, szomszédja Csóka Bá-
lint, valamint az egyik kerékpáros kísérő Nagy 
sándor szintén herceghalmi, valamint a szer-
vezésben aktív szerepet játszó Hernádi Gábor 
és felesége Melinda), ezért a rekord felállításá-
ról örömmel ad hírt a Hírmondó. Köszönet a 
segítő stábnak, és köszönet a rekordernek. 
Herceghalom büszke az ilyen teljesítményt el-
ért lakótárunkra.

további sikereket kívánunk!
Fényképes részletes beszámolót a
https://www.facebook.com/media/set/
?set=a.1747406218819787.1073741836.147
1740006386411&type=3 
cím alatt találhatnak az érdeklődők.

HErcEgHalmI FItNESZ SIKEr
2015. május 27-31-e között Olaszországban, 
Riminiben került megrendezésre az Interna-
tional Dance Federation rendezésében a 13. 
Tánc Világbajnokság. Gyermekeink, Hajdú 
Eszter, Kőröshegyi Anna, szabó Flóra és szé-
chenyi Ágnes a Marcipán Fitnesz Egyesület 
növendékei, „Gramofon” című produkciójuk-
kal kvalifikálták magukat a világversenyre, 
ahol a rangos harmadik helyet szerezték meg.
Ezúton szeretnék köszönetet mondani ma-
gam és szülőtársaim nevében Cservenyák 
Gabriellának, aki felkészítette a lányokat a 
megmérettetésre, valamint Herceghalom Pol-
gármesterének és Képviselő-testületének 
azért a nagylelkű anyagi hozzájárulásért, 
amellyel megkönnyítették gyermekeink világ-
bajnoki szereplését.

Szabó Mónika
további sikereket kívánunk a sportoló lá-
nyoknak és köszönjük a szép eredményt!

KÖNYVtÁrI NYItVa tartÁS
Tájékoztatjuk a kedves könyvtárlátogatókat, 
hogy a nyári szünet idejére 2015. június 19. és 
augusztus 28. között a könyvtár nyitva tartása 
változik: hétfőn és pénteken zárva lesz, a többi 
napon az eredeti nyitva tartás érvényes. 
Megértésüket köszönjük!

KÖZÖSSÉgI SZolgÁlat 
HErcEgHalmoN 
A középiskolás diákok számára kötelező kö-
zösségi szolgálat teljesíthető herceghalmi kul-
turális és közösségi tevékenységben való rész-
vétellel rendezvényeken, programokon illetve 
a település több intézményében. A koordiná-
lásban az önkormányzat és a civil szervezetek 
segítik a diákokat. 
Információ: Önkormányzat ügyfélszolgálata, 
ill. hekke.herceghalom@gmail.com

VI. MAGTÁROGATÓ 
2015. augusztus 29. szombat 
Idén először nem ősszel, hanem a nyár utolsó 
hétvégéjén várjuk településünk apraját és 
nagyját, hogy az elmúlt öt alkalomhoz hason-
ló, mégis megújult programokkal idézzük fel a 
régmúlt időket. 

Részletek hamarosan a Hírmondóban, a Face-
book-on és a plakátokon! 

Herceghalom Kultúrájáért Egyesület

tÖrtÉNElmI VErSENY –
aZ I. VIlÁgHÁborÚ 100. 
ÉVForDUlóJa alKalmÁból
Ez úton szeretnék köszönetet mondani a Her-
ceghalmi Általános Iskola pedagógus közössé-
gének, az I. Világháború 100. évfordulójának 
emlékére rendezett történelmi vetélkedő 
megszervezéséért. Abból, amit a 14 diák előa-
dott, bebizonyosodott az iskolában folyó pe-
dagógiai munka kiválósága. A gyerekek törté-
nelem tudása, kifejező készségük, az informa-
tikai eszközök prezentációs felhasználása 
mind azt mutatja, hogy az alsó tagozattól a 
nyolcadik osztályig, minden pedagógus kivé-
tel nélkül magas színvonalon szolgálja gyer-
mekeink szellemi fejlődésén túl magyarság tu-

datuk fejlődését is. Köszönet nekik mindazért, 
amit e téren tesznek gyermekeinkért.
Köszönöm önkormányzatunk képviselő-testü-
letének, hogy felkarolták kezdeményezésün-
ket, és így két tanulónkat, a vetélkedő első és 
második helyezettjét kegyeleti megemléke-
zésre elvihettük az I. Világháború egyik helyszí-
nére Isonzó – Doberdó térségébe.
Köszönöm Herceghalom Gyermekeiért Alapít-
vány támogatást, melynek segítségével a ta-
nulók múzeumi belépőinek fedezetét biztosí-
tották
Köszönetemet fejezem ki a Könyvtárunknak, 
hogy méltó helyet biztosított a vetélkedő le-
bonyolításához. Egyben felhívom a kedves ol-
vasók figyelmét, hogy e megemlékezés kiállí-
tási anyagát is nézzék meg, mert gyermekeik 
igen szép kiállítási anyagot készítettek.
E történelmi vetélkedő is bizonyítja, hogy ösz-
szefogással (Iskola, Önkormányzat, Könyvtár, 
Herceghalom Gyermekeiért Alapítvány, Fília, 
és magánszemélyek) megfelelő koordináció 
mellett képes elérni hasznos célok megvalósu-
lását.
Nem utolsó sorban köszönet a tanulók aktív és 
öntudatos részvételéért e nemes vetélkedőn. 
Mert tudjátok; „AKI NEM ISMERI MÚLTJÁNAK  
TÖRTÉNELMÉT, ANNAK NINCS JÖVŐJE, CSAK JE-
LENE!”
A történelem verseny eredményei:
I. Enyedi Petra
II. górecka liliána
III. Veres máté

Lányi István

baKó ZoltÁN HErcEgHalmI 
laKoS magYar rEKorDot 
DÖNtÖtt
Július 4-én és 5-én sikeresen zárult egy hivata-
los magyar rekord megdöntése. 
A sportember tavaly felállított rekordját dön-
tötte meg, amely során 567 km-t tett meg ke-
rékpárral nonstop egy speciális, váltó nélküli, 
örökhajtós kerékpárral. Sopronból indult és 
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„DIÁKcSEmEgE” FotóPÁlYÁZat

FotóPÁlYÁZat ErEDmÉNYE
A Diákcsemege újság szerkesztősége fotópályázatot hirdetett a lap 1 évf 
2. számában, „Fotózd le magad az iskolaújsággal” címmel. Köszönet a be-
érkezett pályázatokért. Az újság szerkesztősége hosszas vita után kihir-
dette az eredményt. 
A fődíj: megjelenési lehetőség a Herceghalmi Hírmondóban! 
Köszönjük a beérkezett pályaműveket a DÖK által minden pályázó osz-
tály jutalomban részesült. A pályaművek az iskola honlapján is megte-
kinthetők. 
Olvassátok továbbra is a Diákcsemegét!
A Herceghalomi Hírmondó szerkesztője elnézést kérve a pályázóktól és 
az iskolaújság szerkesztőségétől, kicsit megkésve, de most tud helyt adni 
a nyertes képek megjelentetésére.
Minden fotósnak, cikkírónak és természetesen a nyerteseknek gratu-
lálunk és további sikeres munkálkodást kívánunk!
A fotók fentről lefelé: fent az első helyezett fotó, az 5. osztályosok munká-
ja, alatta a második helyezett fotó, alatta  a harmadik helyezett fotó.

Szabó György

ElballagtaK a NYolcaDIKoSoK
Viszlát!
Így köszönt el az iskolaújság – a Diákcsemege – júniusi számában a nyol-
cadikosok nevében Farkas Nóri. Elköszönt, mert az idei évzáró számukra 
nem csak a vakáció kezdetét jelentette, nem csak azt, hogy ismét véget 
ért egy tanév, hanem ennél sokkal többet. Ez a kis csapat befejezte álta-
lános iskolai tanulmányait, és szeptembertől különböző középiskolákba 
járnak majd, a szélrózsa minden irányába indulva reggelenként. Ezt írja 
Nóri: „az ember várja... a végét, és amikor ott áll utolsó nap az iskolája előtt, 
ami pár nap múlva már nem az ő „második otthona” lesz, akkor felfogja, 
hogy vége. Pocsék egy érzés, komolyan. És akkor visszagondolsz majd min-
denre.” 

Volt is mire visszaemlékezni a ballagásra készülődve! De hiába is szeret-
ték volna tolni és tolni, csak elérkezett az a nap, ami a szokások szerint a 
ballagók elbúcsúztatásával kezdődött. 
Azt hiszem szem nem maradt szárazon, amikor a színes lufik messze 
szálltak, a gyerekek pedig ott álltak összeölelkezve az iskola udvarán... 
Aztán következett a program második része, az évzáró, aminek fény-
pontja mindig a díjak és elismerések átadása, amikből idén olyan sok 
volt, hogy képtelenség mindet felsorolni ezen a fél oldalon. Büszkék le-
hetünk a sok kitűnő tanulóra, szorgalmas és nagyszerű magaviseletű di-
ákra, és persze a kiváló sportolóinkra! Azt hiszem igazán különleges isko-
la az, amelyik ennyi nagyszerű díjat oszthat ki a tanévzárón. 
Hadd fejezzem be ezt a kis beszámolót Nóri szavaival: „Visszagondolsz az 
épületre, az udvarra, a tantermekre, mindenre, ami bennük történt, és tu-
dod, hogy semmi nem lesz már ugyanilyen soha.” 

Markovics Éva (szülő)
Idézetek Farkas Nórának a Diákcsemege c. lapban megjelent cikkéből
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EgYHÁZI HÍrEK

KATOLIKUSOK, GYERTEK HAZA – AZ ISTEN HÁZÁBA!
a bIa rómaI KatolIKUS PlÉbÁNIa HErcEgHalomI FIlIÁJa

2015 aUgUSZtUS HaVI SZENtmISÉINEK ÉS lItUrgIKUS ESEmÉNYEINEK IDŐPoNtJaI

SZENTMISÉK/IGELITURGIÁK HERCEGHALOMBAN
szombatonként 18.00 órakor kezdődnek.

A Szentmisék előtt 17.30 órakor:
„PROHÁSZKA IMASZÖVETSÉG” KÖZÖS RÓZSAFŰZÉR IMÁDKOZÁSA

augusztus 1. szombat
Évközi 18. vasárnap ünnepe

augusztus 6. csütörtök
URUNK SZÍNEVÁLTOZÁSA Igeliturgia és Szentségimádás 18.00 órakor

augusztus 8. szombat
Évközi 19. vasárnap ünnepe

augusztus 15. szombat
SZŰZ MÁRIA MENNYBEVÉTELE (NAGYBOLDOGASSZONY) 
PARANCSOLT ÜNNEP

augusztus 20. csütörtök
SZENT ISTVÁN KIRÁLY, SZENTMISE 15.00 órakor

augusztus 22. szombat
Évközi 21. vasárnap ünnepe 

augusztus 29. szombat
Évközi 22. vasárnap ünnepe

Felhívom figyelmüket, hogy augusztusban
10-én Szent Lőrinc diakónus és vértanú, 
24-én Szent Bertalan apostol,
ÜNNEPÉRŐL EMLÉKEZÜNK MEG EGYHÁZUNKBAN!

…KEZDETBEN VOLT… Sorozatunkat folytatjuk  „A HIT – A CSALÁD – A  KÖ-
ZÖSSÉG – AZ EGYHÁZ JÉZUS HÁZA. I. „Az egyház Jézus háza, az irgalom háza, 
mely befogad mindenkit, tehát nem olyan hely, melynek ajtaját a keresztények 

bezárhatnák” – emelte ki Ferenc pápa a Szent Márta-ház kápolnájában tar-
tott kedd reggeli homíliájában, (2015. március 17-én. Vatikáni Rádió tudósí-
tását közöljük).
A konfliktus a mindenkinek ajtót nyitó Jézus és azok között áll fenn, akik viszont 
bezárják az ajtót azok előtt, akik kopogtatnak az egyház ajtaján. Ne tartóztas-
suk fel azt, aki Krisztust keresi. Ferenc pápa homíliájában a templom küszöbénél 
fakadó folyók Ezekiel próféta által említett képéből indult ki. Ezek a vizek, melyek 
áradó folyókká válnak, és halak hemzsegnek bennük, az életet jelképezik és gyó-
gyítanak. Ehhez kapcsolódik az evangéliumban a Betheszda fürdő vize, melynek 
gyógyító erejére vár egy harmincnyolc éve beteg ember. Ferenc pápa megjegyez-
te róla, hogy talán kicsit lusta is volt, hogy törődjön a gyógyulásával, egyébként 
pedig nem tudott megmerülni a vízben, amikor az megmozdult. Ellenben Jézus 
meggyógyítja, és bátorítva útjára küldi. Ez elszabadítja a törvény doktorainak 
kritikáját, mert a gyógyítás szombati napon történt. Amikor a víz megmozdul… 
(folytatás következik)

KÖZÉRDEKŰ KÖZLEMÉNY
Szeretettel és tisztelettel kérjük Filiánk testvéri közösségét, hogy a 2015. évi 
egyházi hozzájárulást a Szentmisék, Igeliturgiák alkalmával a sekrestyében 
rendezni szíveskedjenek.

„KERESZTÉNY SZELLEMISÉGŰ HÉTFŐ ESTI BESZÉLGETÉSEK” 
Szokásos összejövetelünkre 2015. szeptember 21-én hétfőn, 18.00 órára  
mindenkit szeretettel várunk.

Herceghalmon élő, dolgozó, látogatásra-pihenésre betérő keresztény test-
véreinket szeretettel várjuk Szentmisére!

Egyházközségünk hitéletéről, kaphat tájékoztatást
a http://www.biaikatolikus.hu, és a 
http://www.herceghalom.hu 
községünk honlapján az egyházi hírek között.

Klikkeljen rá Ön is / Te is! Térjen / Térj be hozzánk, mert a harang Önökért / 
Érted is szól!

Szeretettel: Lányi István

aNYaKÖNYVI HÍrEK

Nagy Sándor és Zsebeházi Eszter kisfia Nagy róbert
Kreiter Gábor és Budai Nikolett kislánya Kreiter Emma
Tabi György és Szolár Katalin kisfia tabi Zsombor
Szabó István és Pinczel Orsolya kisfia Szabó Zete
Lukács Gábor és Pintyéné Kertész Tímea kisfia lukács marcell

Üveges Zsolt és Leitgéb Lilla kisfia Üveges marcell
Tar Szabolcs és Illyés Andrea kislánya tar Szonja lola

IStEN ÉltESSE ŐKEt SoKÁIg!
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Megjelenik havonta. Kiadja:  Herceghalom Önkormányzata  •  Tel.: 06 23 530 560  •  E-mail: polghiv@herceghalom.hu
www.herceghalom.hu.

Felelős szerkesztő: Szabó györgy  •  Telefon: 06 30 512 3810  •  E-mail:  h.hirmondo@gmail.com

A lapban megjelenő cikkeket a felelős szerkesztő írta. Más esetekben a cikk szerzője az írás végén olvasható.
A fotókat szabó György készítette. 

ISSN: 2063-0778  •  Nyomdai munkák: corDoba Nyomda Kft.

A Herceghalomi Hírmondó következő (XVII. évf. 8.) lapszáma várhatóan 2015. augusztus 17-én jelenik meg.
lapzárta augusztus 3-án lesz.

Kéziratokat, hirdetéseket ezidáig lehet leadni a polgármesteri hivatal titkárságán, vagy küldhetők el a fenti e-mail címre.
A felelős szerkesztő, a testületi ülésekről szóló tájékoztató cikkekben, valamint a lapban megjelenő politikai tartalmú 

írásokban a képviselők által elmondottakkal (idézetekkel) kapcsolatban semmilyen felelősséget nem vállal.

mEgSZÜlEttEK



FórUm

11

Önkormányzatiság! Mit is jelent választott 
képviselőként a közösség érdekében tevé-
kenykedni, az állampolgárok ügyeit képvisel-
ni? Mindenek előtt együttműködést a képvi-
selőtársakkal, legyenek bármilyen párt vagy 
szervezet tagjai, hiszen a polgárok azért vá-
lasztották meg őket, mert bíznak bennük, is-
merik és szeretik őket.
Az önkormányzat működési mechanizmusa 
nem az egyszemélyi felelősségre épül. Testü-
leti üléseken közösen meghozott döntések 
születnek, azonos értékű szavazattal bírnak a 
résztvevők.
A falumeghallgatás fórum arra, hogy a képvi-
selő beszámoljon ígéreteiről, mandátuma 
ideje alatti lelkiismeretes tevékenységéről. 
Meglepő módon ezt az elmúlt ciklus alpol-
gármestere nem vállalta. Ezen az év eleji ren-
dezvényen nem nézett szembe a település 
polgáraival, valahol a hátsó sorban hallgatva 
ült, mintha nem is ő lett volna a település 
második számú vezetője. Ezzel választópol-
gárait sem tisztelve, önmaga négyéves tevé-
kenységét minősítette. A következő öt évre 
újra képviselői mandátumot szerzett, vajon 
mit várhatunk tőle és „képviselőcsoportjá-
tól”?
A képviselő-testület egy közös csapat, össze-
fogva küzdenek az eredményekért, nem eti-
kus a partvonalról kritizálni a társakat.
A választások előtt kiadott szórólapokon va-
lamennyi polgármester- és képviselőjelölt 
igyekezett megfelelni a polgárok elvárásai-
nak, sőt egymást túl is licitálták. Néhány ígé-
ret a teljesség igénye nélkül:
olcsóbb, lágyabb ivóvíz, zajvédelemi fal, sa-
játerős komposztáló, közvilágítás és útháló-
zat továbbfejlesztése, településen belüli köz-
lekedés megoldása, sportpályafejlesztés pá-
lyázatok útján, kutyafuttató, egyéb pályáza-
tokon való részvétel stb. Igen, ezek a Fide-
szesként megválasztott képviselőink kortes 
szövegeiből való idézetek. Ne zavarjon sen-
kit, hogy mindezek teljesítése nagyrészt a 
szolgáltatók terhére történt volna állami sze-
repvállalással, de egyeztetés egyikükkel sem 
történt. Ezek az ígéretek csak légből kapott 
lufik. De kit érdekelt ez akkor, jól hangzott és 
sok egyéb mellett minden helyi polgár 
egyetértésével találkozott.
Öröm, hogy Herceghalom pályázati pénzt 
nyert a tervezett műfüves sportpálya építé-
sére. A bekerülési költség 70%-át az állam fi-
nanszírozza. Üröm az örömben, hogy a Kép-
viselő-testület csak erőteljes lakossági lobbi-
zás hatására szavazta meg elfogadását, mini-
mális többséggel. Mindenki tudja, nyertes 
pályázat visszamondása hosszú időre meg-
bélyegzi az aspirálót, semmivé foszlatva a jö-
vőbeni nyerési esélyeket. Pedig a program-
jukban a képviselők e létesítménynek az ígé-
retével is kampányoltak
Ki lehet adni évente kérdőívet azokkal a té-
mákkal kapcsolatban, melyeket képviselője-
löltként megfogalmaztak, vállaltak. Minden 
pontjára akad, aki igennel válaszol, de mi ér-

olvasói levél
Gondolatok az Önkormányzatunk működéséről

telme van, hiszen ezekért választottuk meg 
őket. Akkor a kérdés arról szól, vajon komo-
lyan gondolták-e az ígéreteket?
A kápolna munkálatairól tudjuk, már több-
szörösébe van a tervezettnek. A felújítás 
melletti bábáskodást a korábbi és a jelenlegi 
alpolgármester vállalta. Vajon az újonnan 
megszavazott keretösszeg elég lesz a befeje-
zéshez? A bizonytalan idejű és főként végösz-
szegű freskórestaurációt milyen szakmai ta-
nulmány alapján rendelték meg? Mennyire 
tisztázták a bruttó bekerülési összeget? Nem 
ismétlem el a kérdőíven szereplő 12 pontot, 
azonosak a kampányígéretekkel. Bízom ben-
ne, hogy nem a helyi vállalkozók és a polgári 
lakosság adójának emelésében látják a meg-
valósítás anyagi fedezetét. Azt azonban sze-
retném tudni hányan válaszoltak, mennyire 
volt aktív a népesség, s ha már megszólítot-
ta, miért nem tisztelte meg őket azzal, hogy 
publikálja az összegzést a kérdező? 
A programbeli ígéretekkel kapcsolatban 
sincs előrelépés. A képviselő testület tagjai 
úgy viselkednek, mintha munkát, a község 
életében való tevékeny részvételt nem is vál-
laltak volna. Eltelt fél év és még mindig az el-
múlt ciklus számonkérésénél tartanak. 
Ugyanazok piszkálódnak, akik előzőleg elvi 
társak voltak? Lehetetlen kimutatásokat kér-
nek az önkormányzati dolgozóktól, hátráltat-
va a napi ügymenetet. De kik is voltak az elő-
ző ciklus képviselői? A jelenlegi 7 tagú testü-
letnek csak két új tagja van. Miért nem tájé-
koztatják őket a régi-új tisztségviselők az el-
múlt négy éves tevékenységükről saját ma-
guk? Ne tegyenek úgy, mintha az előző cik-
lusban más lett volna a polgármester, az al-
polgármester, mások lettek volna többsé-
gükben a képviselők. Így feleslegessé válna a 
rendszeres éjszakába nyúló ülésezés.
A jegyzőtől már sikerült a települést „meg-
szabadítani”. Nagytudású, magasan kvalifi-
kált szakembert üldöztek el, akinek rövid 
időn belül sikerült beilleszkedni a közösség-
be, szívesen és gyakran vett részt társadalmi 
és kulturális életünk rendezvényein. Nehéz 
lesz hasonló kaliberű munkatársat találni. A 
törvények felügyelete és betartatása azon-
ban az új jegyzőnek is munkaköri kötelessé-
ge lesz, a korlátok ebben az esetben sem 
lesznek befőttes gumiból.
Zavaró lehet a magát Fidesz frakciónak neve-
zők számára, hogy – minden akadékoskodá-
suk ellenére – az élet megy tovább, a közös-
ségi rendezvények megvalósulnak, sikere-
sek, a lakosság szívesen vesz részt rajtuk. Így 
nem maradt más hátra, mint kritizálni a lelkes 
önkéntesek munkáját, gáncsoskodni, bele-
kötni abba, amiben saját döntésük alapján 
nem vesznek részt.
A társadalmi munka sem a hivatalnak tett szí-
vesség, az ott dolgozók helyett elvégzendő 
feladat. A jólképzett, nagyrészt diplomás 
munkaerő el tudja látni feladatait. De a társa-
dalmi, jószolgálati, önkéntes munka (pl.: 
templom díszítése, rászorulókon, betegeken 

segíteni, hulladékgyűjtésen részt venni, kö-
zösségi rendezvényen sütni-főzni, vállalko-
zók szponzori felajánlásai stb.) az jótett, mely 
önzetlen, örömet nyújt a résztvevőknek. 
Amikor ezt egyesek – különösen ha képvise-
lők – pénzben kezdik számolgatni és forinto-
sítva jelentetik meg, az sértő és megalázó a 
jóérzésű, valóban önzetlenül cselekvők szá-
mára.
Feltételek és érdek nélküli szívből jövő elkö-
telezettségről szónokoltak – a választásokig. 
Hová lett az öröm és az alázat, a község érde-
kében való együttgondolkodás, tenni akarás, 
mellyel a képviselőséget vállalták? Fél év 
alatt kiderült, a testület négy tagja sem a 
megválasztott független képviselőkkel, sem 
a polgármesterrel nem akar együtt dolgozni. 
Ez a kitétel valahogy kimaradt a korteskedé-
sükből, mint ahogy az is, hogy az alakuló 
ülést követően „első és legfontosabb napi-
rendként” megszavazták önmaguknak a 
több mint 40 %-os tiszteletdíj emelést anél-
kül, hogy ismerték volna a 2014. év tény- és 
2015. év tervadatait. Ráadásul az önkormány-
zat két újonnan választott képviselője azzal 
sem lehetett tisztában, milyen tevékenység 
az, amit ennyi pénzért(!!!) nem vállalnak, hi-
szen gyakorlattal nem rendelkeznek, soha 
nem voltak még képviselők. Elismerésre mél-
tó a három képviselő tiltakozása, és a tiszte-
letdíj emelésének felvetését elutasító szava-
zata.
Végre, az utolsó pillanatban, 2015. május 26-
án elfogadásra került Herceghalom 2014. évi 
zárszámadása. Két képviselő ellene szavazott, 
pedig tudták, hogy a határidő (május 31.) el-
mulasztása a községnek több tízmillió forint 
állami támogatás kifizetésének felfüggeszté-
sét jelentette volna.
Dicsérik magukat, hogy béremelést hajtot-
tak végre az önkormányzati dolgozók köré-
ben. Csakhogy ezt a bértömeg emelést a 
jegyző terjesztette elő az előző ciklus idején, 
így szavazta meg a testület. A jelenlegi kép-
viselőknek csak akkor járna elismerés, ha 
nem csak a kötelező emelést, hanem – saját 
kezdeményezésre – plusz bért is adtak volna 
a munkavállalóknak.
Szeretném a Fideszes képviselők emlékeze-
tébe idézni Orbán Viktor szavait, aki Antall 
József nyomán azt mondta, 15 millió magyar 
miniszterelnökének tekinti magát. Kérhet-
ném-e Önöktől, hogy tekintsék magukat két-
ezer herceghalmi polgár közszolgájának?
2014-ben Herceghalom választott, többsé-
gében a Fideszre, a jó pártra szavaztunk, 
ugyanis magyar állampolgárként és adófize-
tőként úgy láttuk, – és magam is egyetértet-
tem vele – hogy ők a hazám javát akarják, 
szolgálatra vállalkoztak.
Utólag azt kell mondanom, hogy jobban tet-
tem volna, ha a helyi választáson nem csak a 
pártot, hanem a jelöltek személyiségét és 
politikai előéletét is jobban figyelembe vet-
tem volna.

Gyanó János



tisztelt  Herceghalmi Polgárok, Hölgyek és Urak!

Önkormányzati képviselőként szólítom meg Önt (Önöket)!
Áder János Magyarország köztársasági elnöke felhatalmazása és 
felkérése alapján, aktív közreműködését(süket) kérem egy olyan 
ügyben, amely mindannyiunk jövőjét alapvetően befolyásolja, füg-
getlenül attól, hogy hazánk mely településén élünk, miben hiszünk, 
vagy mit tekintünk fontosnak személyes és közös sorsunk alakulása 
szempontjából.
Az elmúlt hónapok híradásaiból bizonyára Ön (Önök) is értesült(ek) 
arról a világméretű klímavédelmi kezdeményezésről, amely Al Gore, 
a környezetvédelmi tevékenységéért Nobel-békedíjjal elismert volt 
amerikai alelnök indított el, és amit Ban Ki Mun ENSZ-főtitkár is tá-
mogat. Az Élő Bolygónk aláírásgyűjtő honlap elindításával (www.
elobolygonk.hu) Magyarország elsőként csatlakozott ehhez a nem-
zetközi Összefogáshoz.
A kezdeményezésre azért van szükség, mert ha nem teszünk sem-
mit az emberi tevékenység okozta globális éghajlatváltozás ellen, 
akkor belátható időn belül nem fogunk ráismerni megszokott vilá-
gunkra. A klímaváltozás negatív hatásait az özönvízszerű esőzések, 
az évről évre rekordokat döntő árvizek es a minden korábbinál sú-
lyosabb aszályok formájában már ma is a bőrünkön érezzük.
Ez az akció nem pusztán természeti értékeink védelméről szól, ha-
nem a saját életünk, javaink, biztonságunk és gyermekeink jövőjé-
nek megvédéséről, különös tekintettel arra, hogy a klímaváltozás 
hatása itt, a Kárpát-medencében súlyosabb következményekkel jár, 
mint Európa más térségében. 
Idén  decemberben Párizsban tárgyalóasztalhoz ülnek a világ veze-
tői, hogy döntsenek a klímaváltozást okozó üvegházhatású gázok 
visszaszorításáról, a világ szén-dioxid-kibocsátásának mérséklésé-

ről. Sem az emberiség, sem Európa, sem Magyarország nem enged-
heti meg, hogy a párizsi klímacsúcson ne szülessen érdemi döntés. 
Az esély még megvan erre. De koránt sem érdekelt mindenki a si-
kerben. Fontos, hogy amikor a világ döntéshozói tárgyalóasztalhoz 
ülnek, kellő erővel szóljon mindazoknak a hangja, akik olyannak 
szeretnénk megőrizni világunkat, amilyet nyugodt szívvel hagy-
hatunk az utánunk jövőknek örökségül. A cél az, hogy a www.
elobolygonk.hu segítségével Magyarország polgárai közül is minél 
többen emeljék fel a hangjukat klímánk védelme érdekében.
Herceghalom önkormányzati képviselőjeként és 3 felnőtt gyerme-
kem családapjaként, menyem, vejem, valamint 4 unokám nagyap-
jaként magam is ezért kezdeményezem Herceghalom polgárai és 
különböző szervezetei részvételét ebben az együttműködésben, jó 
szándékon és felelősségen nyugvó nemzetközi akcióban. 
Örömmel tájékoztatom, hogy már nagyon sokan a Fővárosból, Me-
gyei Jogú Városokból csatlakoztak és folyamatosan csatlakoznak a 
kezdeményezéshez.
Most Önt (Önöket) szeretném személyesen megkérni arra, hogy 
www.elobolygonk.hu klímavédelmi honlapra ellátogatva támo-
gassa (támogassák) a kezdeményezést.
Emelje fel Ön (Önök) is a hangját(hangjukat)! 
Végül arra kérem, ossza meg az aláírásgyűjtő akció hírét szerettei-
vel, barátaival, minden Ön(Önök) számára fontos közösség tagjával, 
mert mindannyiunk hangja fontos közös jövendőnk alakításában!
Cselekvő támogatásában (támogatásukban) bízva köszönöm fi-
gyelmét (figyelmüket)! 

Tisztelettel: 
Makay István 
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